

UMS galak kesedaran kepada lautan

Oleh I.SAB KHAN MUKARAB SHAH
i.sabkhanUB@gmail.com

► Sokong usaha inovasi dalam menangani isu-isu yang berkaitan dengan ekosistem laut.

KOTA KINABALU: Universiti Malaysia Sabah (UMS) meraikan Hari Lautan Sedunia 2013 dengan menggalakkan lebih kesedaran ke atas lautan dengan pelancaran 'Ocean Outreach Corner' dan Maklumat Buletin 'Ocean: Facts & Views'.

Naib Canselor, Datuk Dr Mohd Harun Abdullah berkata urus tadbir mengenai lautan mengambil perhatian di setiap pusat dunia pada masa kini maka pengurusan pengetahuan perlu menjadi tumpuan untuk menyokong usaha inovasi dalam menangani isu-isu yang berkaitan dengan ekosistem laut terutama keadaan iklim dalam yang berubah-ubah.

"Jangkauan sudut lautan akan memberikan maklumat yang sangat berguna kepada pengunjung kerana mereka tidak akan hanya melihat dan mengagumi keindahan hidup di dalam air tetapi juga mendapat maklumat tambahan dalam dunia marin.

"Usaha Institut Penyelidikan Marin Borneo UMS dalam menghasilkan Maklumat Buletin 'Ocean: Facts & Views' sememangnya sesuatu yang berguna buat orang awam dan



FELIX menandatangani dinding.

ucapan beliau disampaikan oleh Pengarah Pusat Penyelidikan dan Inovasi UMS, Profesor Dr Felix Tongkul.

Harun berkata, ahli-ahli sains, sektor korporat dan wartawan terus menwar-

lakukan di lautan sama ada mempunyai kesan yang positif atau negatif.

"Kami semua mempunyai kaitan dengan lautan tidak kira di mana kita hidup dan di mana kita bernafas, kita juga perlu menghargai apa yang ada di laut dan untuk itu kita harus tahu apa yang kita lakukan dan apa yang perlu kita lakukan untuk melindunginya.

"Menjaga laut yang memberikan kita begitu banyak keperluan adalah satu kewajipan di seluruh dunia, 71 peratus daripada permukaan bumi dan lautan adalah salah satu sumber utama untuk mencari rezeki," katanya.

Sementara itu, Timbalan Pengarah dan Penyelaras Program Eco-Kampus, Profesor Madya Dr Rossita Shapawi berkata UMS akan mengadakan beberapa aktiviti sempena Hari Lautan Sedunia itu.

Beliau berkata, melalui acara interaktif dan mesej yang kuat, UMS mencuba hingga ke tahap yang terbaik untuk menjana kesedaran awam tentang lautan dan pentingnya memelihara ekosistem terutama sekali Biodiversiti Marin.

"Biodiversiti Marin adalah aset penting kepada aktiviti ekonomi seperti makanan laut keselamatan dan marin eko-pelancongan.

"Keputusan kami untuk membuka maklumat 'Ocean Outreach Corner' pada dasarnya adalah untuk menyebarkan maklumat mengenai nasib lautan dan perlunya penyelidikan intensif, latihan serta pemuliharaan dan aktiviti-aktiviti pembangunan mampan," katanya.

Katanya, selain panel maklumat, Lautan Outreach Corner akan menyediakan bahan-bahan interaktif pembelajaran dan ukiran serta potongan yang menggambarkan biodiversiti ekosistem terumbu karang di Sabah yang telah ditubuhkan untuk pengunjung.

Maklumat Buletin 'Ocean: Facts & Views' katanya, mengandungi fakta-fakta saintifik mengenai lautan dan UMS pada pandangan dalam mengenai isu-isu yang berkaitan pentingnya lautan yang perlu diambil serius pada abad ini.

"Kepentingan lautan tidak boleh dipandang remeh, kerumitan masing-masing melebihi kerumitan semua ekosistem yang lain. Ia adalah kerumitan yang mana elemen kestabilan boleh digoyangkan seperti perubahan iklim," katanya.



FELIX membelek buku info yang disediakan.



masyarakat.

"Saya difahamkan bahawa buletin ini mengandungi fakta-fakta mengenai lautan dan pandangan serta pemikiran para saintis yang bertujuan untuk mencetuskan pemikiran yang serius dan membawa mesej yang kuat mengenai lautan," katanya.

Beliau berkata demikian ketika melancarkan Hari Lautan Sedunia 2013 UMS di Akuarium Marin UMS dan Muzium, kelmarin. Teks

warkan mengenai punca permasalahan di laut serta kepentingan mereka dalam memerangi kesan perubahan iklim, usaha-usaha kolektif akan berjaya membawa masyarakat di atas kapal.

"Dengan mengkaji lautan dan meneroka hubungan dengan ekosistem ini secara besar-besaran, kita boleh mempelajari mengenai hubungan yang rapat serta pemahaman yang lebih baik mengenai aktiviti yang kita



Gambar atas PERASMIAN ke ruang 'Ocean Outreach Corner' dan Maklumat Buletin 'Ocean: Facts & Views'.

Gambar kiri ANTARA tetamu yang hadir.



FELIX (empat kanan) bersama para kakitangan yang lain.